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ZÁPISNICA 

z 3. zasadnutia  
KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE CIEĽ 4 POLITIKY SÚDRŽNOSTI 

Sociálnejšia a inkluzívnejšia Európa vykonávajúca Európsky pilier sociálnych práv 

 

Dátum a čas konania 7. september 2023/ 9:00 h 

Miesto konania Moyzesova sieň FiF UK, Vajanského nábrežie 12, Bratislava 

Predsedajúci Viliam Michalovič 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Uznesenie č. 6/2023 

 

 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu 
zasadnutia a voľba overovateľa. 

 
Viliam Michalovič (MPSVR SR) otvoril 3. zasadnutie Komisie pri MV pre Cieľ 4 politiky súdržnosti (ďalej 

len „komisia pre cieľ 4“ alebo „komisia“) a privítal všetkých hostí. Poďakoval za aktívny prístup 

k procesu pripomienkového konania k jednotlivým zámerom NP. Stručne predstavil program 

zasadnutia a doplnil, že cieľom zámerov NP, ktoré budú schvaľované je zabezpečiť kontinuitu opatrení, 

ktoré sa podporovali v OP ĽZ a majú pozitívne dopady na vybrané cieľové skupiny. Zároveň členov 

komisie informoval o ďalšom plánovanom zasadnutí komisie dňa 9. novembra 2023. 

Lukáš Pachta (zástupca EK) poďakoval za pozvanie. Za generálne riaditeľstvo pre zamestnanosť 

povedal, že zámery NP, ktoré sú predmetom zasadnutia vyvolali určité otázky, verí, že v rámci 

odpočtovania pripomienok sa podarilo otázky vyjasniť a zasadnutie bude efektívne a úspešné. 

 

Informácia o uznášaniaschopnosti výboru: 

Viliam Michalovič (MPSVR SR) overil uznášaniaschopnosť, skonštatoval že z 38 členov je prítomných 

30 členov s hlasovacím právom, čím bola splnená podmienka uznášaniaschopnosti1. Zoznam 

účastníkov zasadnutia tvorí Prílohu č. 2 k zápisnici.  

 

Schválenie overovateľa zápisnice: 

Predsedajúci za overovateľa zápisnice navrhol pána Viktora Križa  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 30 prítomných členov: ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Za overovateľa zápisnice bol schválený p. Viktor Križo.  

Schválenie programu zasadnutia: 

                                                           
1 Počet členov s hlasovacím právom sa počas zasadnutia menil.  
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Návrh programu zasadnutia komisie bol členom zaslaný elektronicky 21.augusta 2023 spolu 

s pozvánkou a dokumentmi, ktoré sú predmetom diskusie a schvaľovania na 3. zasadnutí komisie pre 

cieľ 4. Predsedajúci navrhol do programu doplniť bod: Informácia o harmonograme plánovaných 

výziev. 

Priebeh hlasovania: Za program zasadnutia s navrhnutými zmenami hlasovalo 30 prítomných členov. 

ZA: 30 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Komisia pre cieľ 4 schválila Program zasadnutia s navrhovanou zmenou. 

Schválený program zasadnutia tvorí Prílohu č. 1 k zápisnici. 

 

2. Informácia o harmonograme plánovaných výziev 

 

Viliam Michalovič (MPSVR SR) povedal, že počas leta za aktívnej účasti viacerých členov prebehli 

debaty o nastavení projektov. Informoval o zriadení pracovnej skupiny, ktorá sa bude venovať 

projektom zameraným na deti v núdzi a rodiny. Cieľom bude prepájať projekty, ktoré realizujú 

jednotlivé sektory, komunikovať a identifikovať synergie, ktoré budú mať  pozitívny dopad na cieľovú 

skupinu. Vyzval členov, aby svoj záujem o členstvo v pracovnej skupine nahlásili prostredníctvom 

sekretariátu komisie pre cieľ politiky 4. Návrh štatútu pracovnej skupiny bude predložený členom 

komisie na schválenie na ďalšom zasadnutí komisie. 

Michal Klučiarovský (MPSVR SR) v zmysle harmonogramu výziev odprezentoval pripravované zámery 

NP za rezort MŠVVŠ SR, MZ SR a MPSVR SR, ktoré budú predmetom schvaľovania na ďalších 

plánovaných zasadnutiach, t.j. 26.9.2023 a 9.11.2023.  

Diskusia 

Viktor KRIŽO (zástupca OS) poďakoval za prezentovanie harmonogramu plánovaných výziev. Požiadal, 

aby jednotlivé rezorty poskytli členom road map NP a DOP, ktorými sa budú napĺňať indikátory 

Programu Slovensko. Spýtal sa na spôsob a špecifiká akými sa NP zaraďujú do harmonogramu výziev. 

Zaujímal sa o proces pripomienkového konania zámerov NP a vyjadril nespokojnosť so 

spôsobom odpočtovania niektorých zásadných pripomienok. Ďalej sa vyjadril ku kvalite projektových 

zámerov, ktoré považuje za nekvalitne spracované, skonštatoval, že úroveň kvality medzi projektami 

je zásadne rozdielna. 

Viliam Michalovič (MPSVR SR) odpovedal, že na road map sa aktívne pracuje. Momentálne bolo 

prioritou vypracovať projekty, ktoré zabezpečia kontinuitu. K forme pripomienkovania povedal, že na 

úrovni štátnej správy existujú štandardy pripomienkovania, SO ocení návrhy občianskej spoločnosti na 

zlepšenie procesu pripomienkovania zámerov NP. Okrem písomného pripomienkovania vidí možnosť 

aj vo forme dedikovaných tematických pracovných stretnutí. Poďakoval za návrh týkajúci sa zlepšenia 

kvality projektov a doplnil, že zo strany SO je snaha a tendencia tento problém vyriešiť. V prípadne 

nejakých ďalších návrhov na skvalitnenie zámeru alebo doplnenie textov požiadal členov, aby kvalitu 

zámerov pomenovali v rámci diskusií, bude to záväzok a všetky následné texty sa budú riadiť tým, čo 

komisia odsúhlasí. Cieľom je, aby sa schválené projekty implementovali včas a predišlo sa 

prepracovaniu celých textov. 

Marek Radvanský (SAV) súhlasil s názorom, že zámery nie sú dostatočne detailné a v súvislosti so 

systémom merateľných ukazovateľov povedal, že je náročné posúdiť zámer, ktorý neobsahuje žiadne 

analýzy a nedá sa povedať, aký bude mať dopad. Navrhol, aby boli členovia oboznámení aj s finálnym 

znením projektu, ktorý reálne definuje spôsob implementácie a reálny dopad. Skonštatoval, že aj 
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zámer by mal byť vypracovaný kvalitne a na odbornej úrovni, merateľné ukazovatele by mali hovoriť 

o kvalite projektu a reálnych výstupoch. Navrhol, aby sa zámer NP zaradil  do pracovnej skupiny ešte 

pred finálnym znením. 

Lukáš Pachta (zástupca EK) ocenil aktívnu diskusiu. Za EK považuje za dôležité písomné 

pripomienkovanie, ale vníma aj potrebu niektoré pripomienky prediskutovať napr. prostredníctvom 

online platformy. Stotožnil sa s názorom ohľadne indikátorov, skonštatoval, že EK prioritne sleduje 

dopad projektu a zo zámeru NP to niekedy nie je celkom jasné a preto vznikajú pripomienky. Zhodnotil, 

že spoločným cieľom  je kvalitu zámerov NP zlepšiť. 

Viliam Michalovič (MPSVR SR) pripomenul, že členovia komisie sa budú v ďalších fázach činnosti 

komisie venovať monitorovaniu schválených projektov a pri implementácii NP budú predkladané 

správy. Ku komunikácii o priebežnom napĺňaní cieľov má prispieť plánované vytvorenie pracovnej 

skupiny. Taktiež  sa dohodlo, že pri prípadnej úprave projektu sa dopracuje v zmysle pripomienok 

členov a následne sa na pripomienkovanie zašle finálna žiadosť o NFP. Požiadal, aby sa takého 

uznesenia prijímali v prípade konkrétnych projektov.  

Viktor Križo (zástupca OS) ocenil spôsob schvaľovania s podmienkou.  Povedal, že spoluprácu s MPSVR 

SR, MZ SR a MŠVVŠ SR považuje za nadštandardnú, výhrady má skôr voči predkladateľom projektu 

a rôznej kvalite.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) poďakoval za ocenenie spolupráce. Skonštatoval, že na úrovni MPSVR 

SR je badateľné, že sa situácia na vecných sekciách zásadne mení a naozaj ten posun ku kvalite je 

evidentný. 

Jana Minarovičová (MK SR) ocenila prácu MPSVR SR a povedala, že zámery NP sú napísané  dosť jasne 

a kvalitne. Priestor na vydiskutovanie nedostatkov v kvalite zámerov NP vidí skôr na úrovni okrúhlych 

stolov a nie na úrovni komisie. 

Katarína Pavlíčková (Združenie SK8) zaujímala, či podpora centier integrovanej starostlivosti bude 

jediný typ oprávnených výdavkov v rámci integrovaných územných investícií. A či sú v rámci 

dopytových výziev plánované aj iné typy aktivít. 

Katarína Naďová (MZ SR) odpovedala, že je to jediný typ výdavkov, ktorý pôjde cez integrované 

územné investície a v rámci dopytových výziev pripravujú takzvané regionálne centrá integrovanej 

zdravotnej starostlivosti. 

Jarmila Michale (MZ SR) doplnila, že cez integrované územné investície budú podporené lokálne 

centrá integrovanej zdravotnej starostlivosti. V teréne existujú zásobníky projektov na centrá 

integrovanej zdravotnej starostlivosti, čo umožňuje rýchlejší proces na spustenie celej výzvy. Na úrovni 

MZ SR je schválená metodika, bola na pripomienkovaní na všetkých VÚC a v súčasnosti sa dolaďujú 

posledné pripomienky s Protimonopolným úradom k pravidlám štátnej pomoci. Vyhlásenie výzvy 

predpokladajú v októbri 2023.  

 

3. Zámery národných projektov – diskusia a schvaľovanie 

3.1  „Spoločne hľadáme prácu III.“  

Katarína Lanáková (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority Adaptabilný a prístupný trh práce. Cieľom NP bude 
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zabezpečenie dostupnosti poradenských služieb pre zamestnávateľov na každom úrade práce a 

zabezpečenie dostupnosti poradenstva o príležitostiach európskeho trhu práce prostredníctvom siete 

EURES. 

Diskusia 

Viliam Michalovič (MPSVR SR) doplnil, že projekt dopĺňa mozaiku projektov, ktoré sa venujú 

individualizovanej podpore najmä znevýhodnených uchádzačov. Zameranie sa na zamestnávateľa a na 

jeho informovanie o tom, aké má možnosti pri zamestnávaní najmä znevýhodnených uchádzačov v 

minulosti chýbalo a bolo identifikované ako priestor pre podporu v novom programe. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 30 prítomných členov: ZA: 30 členov, Proti: 0 členov, Zdržal sa: 0 člen.  

Výsledok hlasovania:  Návrh zámeru NP Spoločne hľadáme prácu III.“ bol schválený.  

 

3.2  Podpora odborných a koordinačných kapacít strešných organizácií občianskej spoločnosti“  

Miroslav Mojžiš (ÚSV pre ROS) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority Adaptabilný a prístupný trh práce. Cieľom NP bude 

zvýšenie miery a účelnosti účasti organizácií OS na vykonávaní politík v oblasti zamestnanosti, 

vzdelávania a sociálneho začlenenia a tém preukázateľne s nimi súvisiacich, prostredníctvom 

budovania odborných a koordinačných kapacít strešných organizácií v sektore občianskej spoločnosti 

a podpory sociálneho medzisektorového dialógu a partnerstiev na všetkých úrovniach verejnej správy. 

Diskusia 

Jana Žišková (zástupca OS) ocenila zámer NP, ktorý je obrovským záväzkom a môže mimovládny sektor 

profesionálne posunúť. Verí, že mimovládny sektor sa stane relevantným partnerom pre štát a bude 

pomáhať nastavovať verejné politiky s cieľom riešenia spoločenských problémov. V súvislosti 

s pripomienkou MIRRI SR, ktorá sa týkala alokácie projektu požiadala o uistenie, že alokácia bude 

zabezpečená a projekt bude môcť byť implementovaný. Na záver doplnila, že zástupcovia 

mimovládneho sektora sa budú uchádzať o podporu, čiže sa zdržia hlasovania.  

Lukáš Pachta (zástupca EK) spýtal sa, či je tento projekt vhodne umiestnený do ŠC 4.2. a zaujímal sa o 

stav riešenia nedostatočnej alokácie v ŠC 4.2 vplyvom schválených projektov na predošlých 

zasadnutiach. Ďalej sa zaujímal, akým spôsobom je nutné posilňovať kapacitu Slovenského červeného 

kríža a akým spôsobom je organizácia financovaná z hľadiska kapacít zo strany Medzinárodného 

výboru červeného kríža a či je nutné, aby bol zahrnutý do tohto projektu. 

Darina Ondrušová (zástupca OS) za Národnú radu občanov so zdravotným postihnutím ocenila 

prípravu projektového zámeru. Spýtala sa na obmedzenie pre zapojenie strešných organizácií, ktoré 

majú sídlo v Bratislave, nakoľko v zámere sa uvádza dôraz na menej rozvinuté regióny. Či sa 

neuvažovalo o dopytovo-orientovanej výzve projektu. 

Andrej Lasz (APZD) ocenil zámer NP a do budúcna navrhol zvýšenie alokácie. Privítal pri predstavení 

projektu súbor opatrení, ako sa bude ďalej financovať sektor občianskej spoločnosti. Ocenil prácu 

v segmente občianskej spoločnosti, ktorá si zaslúži podporu. 
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Viktor Križo (zástupca OS) vníma prienik s projektom „Rozvoj odborných kapacít sociálnych 

partnerov“, ktorý má advokáciu tiež v náplni. Hovoril o priestore pre spoluprácu so samosprávami 

a potrebu prepojenia s NP Rozvoj odborných kapacít sociálnych partnerov.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) odpovedal, že RO a SO uskutočnili pracovné stretnutie na ktorom boli 

vysvetlené rozdiely v alokáciách a boli prijaté opatrenia na systémové sledovanie rozporuplných 

situácií. Doplnil, že pri programovaní sa pozabudlo na jeden aspekt, ktorý nebol nezohľadní v alokácii 

tohto špecifického cieľa a preto bude nevyhnutné upraviť alokáciu dodatočne v revízii Programu 

Slovensko. Pre účely podchytenia obdobnej situácie bol dohnutý technický nástroj, ktorý budú pred 

zasadnutím Komisie s RO pravidelne komunikovať, RO tak získa uistenie a bude môcť potvrdiť aj 

príslušnú alokáciu na opatrenie, ktoré budú navrhovať na zasadnutie.  

K otázke p. Pachtu povedal, že SO má za to, že projekt je umiestnený správne v ŠC 4.2, napriek tomu, 

že sa prevažne týka zamestnanosti, obdobná situácia nastáva v podpore sociálnych partnerov. 

Skonštatoval, že ak opatrenia na podporu sociálnych partnerov budú umiestnené v ŠC 4.2, bude možné 

synergicky merať dopady a účinky toho opatrenia.  

Na otázku pani Ondrušovej odpovedal, že v súlade s nariadením je zámer NP plánovaný pre územie 

celej SR, ale bude finančne krytý iba zo zdrojov alokácie vyčlenenej na podporu menej rozvinutých 

regiónov, takže nebude exkludovať žiadne organizácie.   

Na otázku p. Lasza reagoval, že alokácia projektu bola mierne zvýšená aj v dôsledku partnerských 

debát.  

Miroslav Mojžiš (ÚSV pre ROS) k spolupráci a prepájaniu doplnil, že ÚSV pre ROS adresuje partnerstvá 

na všetkých úrovniach verejnej správy, automaticky tam spadá aj samospráva a očakáva sa, že časť 

strešných organizácií si bude ako partnerov vyberať organizácie regionálnej alebo miestnej 

samosprávy.  

K otázke p. Ondrušovej doplnil, že prostredníctvom NP chcú odľahčiť administratívne aj procesne 

organizácie, aby naozaj dostali len cielenú podporu na kapacity, ktoré im pomôžu rozvíjať sa. 

K otázke p. Pachtu povedal, že na základe pripomienky EK urobili prehľad a z prieskumu vychádza, že 

Červený kríž nemá prístup k rozvojovej podpore. V projekte sú vymedzené právne formy užívateľov, 

ale to nezakladá nárok na podporu. Dodal, že ak sa bude  Slovenský červený kríž uchádzať o podporu 

bude musieť prejsť rovnakým posudzovaním, pripraviť kvalitný plán práce, predložiť všetky 

dokumenty, aby bolo jasné, že spĺňa kritériá oprávnenosti. 

Katarína Pavlíčková (Združenie SK8)  k alokácii ŠC 4.2 požiadala o upresnenie, alokácia  by mala ísť do 

regiónov a časť na dopytové výzvy pre ZŠ a SŠ.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) povedal, že otázka sa týka ŠC RSO a nie ESO. Pripomienka MIRRI SR 

k chýbajúcej alokácii sa týka ŠC ESF+, dodal, že matematicky to nesedí, a chýbajúca alokácia bude 

doplnená v revízii programu.  

Ladislav Šimko (MIRRI) upozornil na synergické efekty, a dodal, že v rámci politického cieľa 5 (RSO 5.1 

a RSO 5.2) sú plánované aktivity a alokácia pre mestský rozvoj a investície do analytických kapacít, 

samospráv a neziskových organizácií, ktoré sa špecializujú na komunity. Zdôraznil, že pozor si treba dať 

v implementácii projektu aj pri schvaľovaní definitívneho zámeru  projektu, aby sa predišlo duplicitám, 

aby boli výdavky explicitne oddelené a aby sa aktivity sa neprekrývali. 
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Viliam Michalovič (MPSVR SR) skonštatoval, že odporúčanie bude zapracované do vyzvania tak, aby 

sa skúmali prepojenia na miestne štruktúry a vylúčenie duplicity.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 30 prítomných členov: ZA: 25 členov, Proti: 0 člen, Zdržal sa: 5 členov.  

Výsledok hlasovania: Návrh zámeru NP „Podpora odborných a koordinačných kapacít strešných 

organizácií občianskej spoločnosti“ bol schválený.  

 

3.3  Digitálna transformácia vzdelávania a školy  

Dušan Šveda (NIVaM) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP, ktorý prispieva k plneniu príslušných 

špecifických cieľov v rámci priority Kvalitné a inkluzívne vzdelávanie. Cieľom NP bude na základe 

výskumu priamo na školách a relevantných dát vytvorenie trvalo udržateľného systému podpory 

digitálnej transformácie vzdelávania zriadením „Národného centra pre digitálnu transformáciu 

vzdelávania“ v akademickom prostredí s dvoma pracoviskami – v Košiciach na UPJŠ a v Bratislave na 

UK, so zapojením expertov z ďalších VŠ,  NIVaM a praxe. 

 

Diskusia 

Ladislav Šimko (MIRRI) informoval, že na koordinačnej platforme Rady vlády pre vedu, techniku, 

inovácie opätovne zaznela výstraha o stave výstupov školstva a výstupov orientovaného pre prax na 

schopnosti reagovať na výzvy priemyselnej a digitálnej transformácie. Vyzdvihol dôležitosť prípravy na  

udržateľnosť projektov, upozornil tiež na synergické a komplementárne efekty, pretože podpora je zo 

zdrojov ESF+ a súčasne z POO.  

Eva Horníková (Združenie ZŠS) ocenila zámer NP a verí, že školskí digitálni koordinátori budú 

podporení. 

Viktor Križo (zástupca OS) ocenil pripravenosť projektu a vyjadril spokojnosť so zapracovaním 

podnetov zo strany komory učiteľov. Od projektu očakáva, že prinesie hodnotenie kvality vzdelávania 

s pridanou hodnotou. Z prieskumov bola zistená pozitívna reakcia učiteľov na vzdelávanie. Ďalej 

hovoril o webstránke rezortu školstva, ktorá je zameraná na zdieľanie akreditovaných vzdelávaní 

a považuje za dôležité, aby táto platforma nezostala len formálna. Povedal, že v projekte, ktorého 

predkladateľom je ŠIOV je kvalitne pripravený systém evaluácie hodnotenia kvality vzdelávania a vidí 

tu prienik s predkladaným zámerom NP a možnosť spolupráce týchto dvoch projektov. 

Iva Kleinová (VAIA) ocenila, že projekt vzniká v súvislosti s výskumom a s akademickým sektorom 

s cieľom robiť výskum na dátach. Zhodnotila, že merateľné ukazovatele sa nepozerajú reálne na dopad. 

Myslí si, že je tu veľká možnosť dátovo zmerať dopad, pozerať sa aj na prípadné kauzality, alebo aspoň 

štatisticky vyhodnocovať. Spýtala sa, či sa niečo také plánuje a či merateľné ukazovatele nebudú tomu  

prispôsobené.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR)  vysvetlil, že na projektovej úrovni je oveľa viac iných ukazovateľov, 

ktoré lepšie odrážajú výstupy, dopady, účinky a to má byť predmetom monitorovania nad rámec 

programového monitorovania. Členovia komisie budú informovaní v podobe pravidelných správ. 

Zároveň navrhol, aby sa od budúcej Komisie pri zámeroch NP uvádzali aj špecifické záležitosti, aby mali 

členovia pri schvaľovaní prehľad, k čomu zámer prispeje.  

Dušan Šveda (NIVaM) odpovedal, že meranie sa bude realizovať štatistickými metódami na 

reprezentatívnej vzorke. Pánovi Križovi poďakoval za vecnú komunikáciu.  K systému kvality povedal, 
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že sú stanovené jasné deliace línie, ale spolupráci so ŠIOV sú otvorení a zároveň ocenil komunikáciu so 

sekciou primárneho a základného vzdelávania na MŠVVŠ SR. Čo sa týka synergických efektov 

skonštatoval, že je to previazané pri popise podaktivít, synergický efekt s projektom Podpora 

pomáhajúcich profesií 3 je napr. v reprezentovaní, synergie chcú vytvárať aj s ďalšími projektami pri 

zachovaní jasných deliacich línií. S cieľom zabezpečiť udržateľnosť projektu informoval, že bolo 

podpísané memorandum o porozumení medzi ministrom školstva a obidvoma rektormi univerzít, 

v zmluve sa deklaruje, že sa budú hľadať zdroje.  

Viktor Križo (zástupca OS)  zhodnotil, že je potrebné hľadať synergie, deliace línie by sa mali vnímať 

len na to, aby sa nefinancoval dvakrát ten istý výdavok. Spoluprácu medzi projektami považuje za 

nevyhnutnú a konečným výsledkom by mal byť jeden kvalitný systém. Ďalej povedal, že súčasťou 

aktivít projektu by mali byť expertné analýzy a navrhol, aby sa externé hodnotenia projektov realizovali 

prostredníctvom externých subjektov. 

Viliam Michalovič (MPSVR SR) zareagoval, že zahrnúť autoevaluáciu v projekte je regulérne. Členom 

komisie bude v určitom čase predložený aj plán externých hodnotení, ktoré budú realizované 

externými subjektami.  

Petra Saksová (NIVaM) doplnila, že Národný inštitút vzdelávania mládeže vznikol zlúčením piatich 

priamo riadených organizácií a práve kvôli synergiám a deliacim líniám boli učení ministrom ako 

prijímateľ projektu. Skonštatovala, že plnia úlohy cez NP a úlohy z POO, čiže deliace línie budú vedieť 

strážiť a tiež zabezpečiť synergie. Dodala, že s kolegami z akademickej pôdy majú nastavenú veľmi 

dobrú spoluprácu a komunikačnú stratégiu, aby vedeli adresne informovať všetky školy.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) ocenil zlučovanie samostatných projektov z minulosti a zdôraznil, že 

predpoklad pre lepšie synergie sa vytvára na úrovni prijímania opatrení, čo je veľmi dôležité.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 31 prítomných členov: ZA: 30 členov, Proti: 0 člen, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania:  Návrh zámeru NP „Digitálna transformácia vzdelávania a školy “ bol schválený.  

 

3.4  Zavedenie manažérstva kvality v odbornom vzdelávaní a príprave a vzdelávaní dospelých 

Ľubica Gálová (ŠIOV) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu príslušných 

špecifických cieľov v rámci priority Kvalitné a inkluzívne vzdelávanie. Cieľom NP bude zavedenie 

manažérstva kvality na všetkých úrovniach OVP (štát – región – poskytovateľ OVP / zamestnávateľ / 

poskytovateľ VD) a vytvoriť podmienky, aby všetky tieto súčasti disponovali dostatočnou motiváciou, 

nástrojmi a prostriedkami k rozvoju a poskytovaniu kvalitného odborného vzdelávania a prípravy a 

vzdelávania dospelých. 

Viliam Michalovič (MPSVR SR) povedal, že víta zavádzanie kvality do podmienok organizácie. 

Skonštatoval, že by to malo byť úsilie všetkých štátnych a verejných inštitúcií.  

Diskusia 

Andrej Lasz (APZD) ocenil prístup a poďakoval pánovi Hadárovi za vydiskutovanie všetkých otázok na 

stretnutiach, ktoré predchádzali tomuto zasadnutiu.  

Peter Fečík (RÚZ) podporuje realizáciu projektu, pretože obsahuje veľa zaujímavých, užitočných a 

celkom ambicióznych aktivít. Tiež poďakoval za aktívny prístup k pripomienke RÚZ.  
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Viktor Križo (zástupca OS) ocenil projekt a navrhol, aby bol budúcim predkladateľom zaslaný ako 

šablóna na prípravu zámeru NP. K pripomienke ohľadom procesu získavania, spracovávania a 

zverejňovania hodnotenia vzdelávania považuje reakciu za neadekvátnu. Ďalej sa vyjadril 

k chýbajúcemu kvalitnému systému prijímacích pohovorov pre stredné školy. Niektoré kritéria 

nepovažuje za relevantné a skonštatoval, že prijímacie pohovory nedostatočne citlivo filtrujú zručnosti, 

ktoré študent má mať pri vstupe na strednú odbornú školu alebo na gymnázium.  Očakáva, že systém 

prijímania na stredné školy bude na úrovni vyspelých krajín OECD .  

Branislav Hadár (ŠIOV) na základe skúseností z praxe skonštatoval, že firmy, ktoré riešili vstup žiakov 

do duálneho vzdelávania, robili pohovory so žiakmi aj s rodičmi. Zároveň vyjadril súhlas, že výber 

strednej školy je dôležitý a je potrebné pozrieť sa na systém. Z hľadiska kompetencie ŠIOV môžu využiť 

potenciál z výberového procesu, ktorým firmy pristupujú k výberu žiakov pre systém duálneho 

vzdelávania. 

Ľubica Gállová (ŠIOV) k pripomienke pána Križa upresnila, že bola nesprávne pochopená.   

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 31 prítomných členov: ZA: 30 členov, Proti: 0 člen, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Návrh zámeru NP „Zavedenie manažérstva kvality v odbornom vzdelávaní a 

príprave a vzdelávaní dospelých“ bol schválený.  

 

Dagmar Augustinská (MŠVVŠ SR) v súvislosti s diskusiou, ktorá priebiehala k jednotlivým bodom 

rokovania, požiadala, aby sa diskusia a komunikácia na zasadnutiach Komisie realizovala vo vecnej a 

konštruktívnej rovine a nedochádzalo k znevažovaniu osôb, ktoré pracujú či už na rezortoch, 

rezortných organizáciách a iných inštitúciách, pripravujú projektové zámery alebo iné podklady k 

témam, ktorými sa Komisia plne alebo čiastočne zaoberá, a ich práce, dokonca aj tých, ktorí sa na 

zasadnutiach vôbec nezúčastňujú, či už ako členovia, prizvaní hostia alebo cieľové skupiny projektov a 

projektových zámerov. 

 

 

3.5  „Podpora a profesionalizácia odborných kapacít v oblasti sociálneho začlenenia“  

Tomáš Morávek (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority Aktívne začlenenie a dostupné služby a Zručnosti pre 

lepšiu adaptabilitu a inklúziu. Cieľom NP bude prispieť k tvorbe funkčného systému rezortného 

vzdelávania a k podpore profesionalizácie výkonu odborných činností v oblasti sociálneho začlenenia. 

Týmto projektom sa nadväzuje na dva projekty, ktoré boli realizované v minulosti a to Profi 1 a Profi 2. 

Viliam Michalovič (MPSVR SR) uvítal spojenie vzdelávania do jedného celku, lebo je to strategickejší 

prístup. Zároveň ocenil investovanie do zamestnancov v sociálnej oblasti, aby sa udržali v zamestnaní, 

nakoľko ľudí v tejto oblasti pracuje málo.  

Diskusia 

Do diskusia sa neprihlásil nikto z členov komisie. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 26 prítomných členov: ZA: 25 členov, Proti: 0 člen, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Návrh zámeru NP „Podpora a profesionalizácia odborných kapacít v oblasti 

sociálneho začlenenia“ bol schválený. 

Prestávka 
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3.6  „Spoločne za detstvo bez násilia pre všetky deti“  

Mária Vargová (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority Aktívne začlenenie a dostupné služby. Cieľom NP bude 

udržať a rozvíjať multidisciplinárnu spoluprácu participujúcich subjektov prostredníctvom 

koordinátorov ODPN na regionálnej a národnej úrovni a tiež prostredníctvom koordinátora ochrany 

detí v digitálnom priestore. 

Diskusia 

Andrej Peter (Úrad komisára pre deti) poďakoval pani Vargovej za jej prácu a ocenil prípravu zámeru 

NP. 

Viktor Križo (zástupca OS) skonštatoval, že cieľ a téma zámeru NP je absolútne nevyhnutná. V zámere 

však chýbajú indikátory, merateľné ukazovatele a nie je zrejmý dopad projektu. Navrhol zámer 

dopracovať, aby bolo možné dopad intervencií a výsledok projektu merať.  

Lukáš Pachta (zástupca EK) podporil návrh p. Križa a doplnil, že téma je strategicky dôležitá a veľmi 

aktuálna hlavne v kyberpriestore, tiež mal výhrady voči merateľnosti výsledku projektu a jeho dopadu. 

Odporučil zámer NP schváliť s podmienkou, že budú dopracované indikátory. 

Marek Radvanský (SAV) spýtal, či nie je možné dopracovaný zámer NP predložiť na schválenie na 

nasledujúcom zasadnutí komisie.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) zhodnotil, že Program Slovensko bol písaný v intervenčnej logike 

a z tohto pohľadu je projekt v súlade s intervenčnou logikou. Navrhol zámer NP dopracovať v zmysle 

prepojenia na iné projekty a doplniť výstupy, ktoré bude možné merať. 

Viktor Križo (MPSVR SR) navrhol schválenie zámeru NP s podmienkou, že bude dopracovaný v zmysle 

pripomienok prípadne prebehne k nemu ešte konzultácia.   

 Marek Radvanský (SAV) zdôraznil, že zámery NP, ktoré sú predmetom schvaľovania by mali obsahovať 

zrozumiteľné kľúčové parametre, indikátory a merateľné ukazovatele, aby ho mohla komisia schváliť, 

a nebol predmetom dodatočného podmienečného schválenia.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) skonštatoval, že o predkladanom zámere sa nebude počas 3. zasadnutia 

komisie pre cieľ 4 hlasovať. K zámeru NP sa uskutoční pracovné stretnutie s cieľom dopracovať zámer 

NP v zmysle diskutovaných pripomienok.  

Priebeh hlasovania: hlasovanie sa neuskutočnilo. 

Výsledok hlasovania: Členovia komisie návrh zámeru NP „Spoločne za detstvo bez násilia pre všetky 

deti“ odporučili dopracovať v zmysle pripomienok. Po jeho dopracovaní bude členom komisie 

predložený na schválenie na plánovanej komisii dňa 26.9.2023. 

 

3.7  „Rodinné poradne II.“  

Ivana Mrázková (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority Aktívne začlenenie a dostupné služby. Cieľom NP bude 

prispieť k systémovému riešeniu v oblasti prevencie duševných chorôb, posilneniu vzťahov v rodine a 

medzigeneračnej komunikácie utvorením podmienok pre rozvoj poskytovania odborného, najmä 
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psychologického poradenstva pre jednotlivcov, páry a rodiny pri riešení problémov v rodine, 

manželstve a medziľudských vzťahoch. 

Diskusia 

Marek Radvanský (SAV)  ocenil zámer NP a spýtal sa, či je projekt zameraný iba na mzdové výdavky a  

kde sa budú nachádzať lokálne poradne, nakoľko to v texte nie je definované. Zaujímal sa o riziká 

projektu v ktorých sa neuvádza udržateľnosť projektu, ale je podmienená schválením zákona a navrhol, 

aby to bolo do rizík doplnené.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) odpovedal, že v pláne je legislatíva, čiže berie sa to naozaj vážne ako 

súčasť politiky. Poradne sa budú nachádzať v sídlach úradov práce, čiže v 46 lokalitách. Výdavky sú 

naozaj štruktúrované, personálne výdavky na poradcov a všetko ostatné bude hradené z paušálnych 

výdavkov projektu. Skonštatoval, že riziko ohľadne udržateľnosti bude do rizík doplnené. 

Iva Kleinová (VAIA) spýtala sa na udržateľnosť projektu, či sa plánuje prejsť na financovanie zo 

štátneho rozpočtu a aká časť sumy je experimentálna. Cieľovú skupinu považuje za veľmi širokú, 

zaujímala sa, či sa neuvažovalo jej zúženie, alebo prepojenie s príjmom. Tiež sa spýtala, či bude možné 

46 poradní pokryť psychológmi, nakoľko ich je veľmi málo a dodala, či nie je možné časť vykryť 

spoluprácou so súkromnými praxami alebo online poradenstvom. 

Ivana Mrázková (MPSVR SR) k širokosti klientely uviedla, že poradne fungujú na princípe nízkoprahu. 

Skonštatovala, že na základe presnej štruktúry a výstupov sú najviac riešené vzťahové problémy, 

osobnostné problémy, problém s identifikovaným členom v rodinnom systéme, dokonca aj drogová 

závislosť. K otázke ohľadne psychológov odpovedala, že poradne budú vznikať postupne a tak sa budú 

obsadzovať aj pracovné miesta. 

Iva Kleinová (VAIA) skonštatovala, že duševné zdravie je veľký problém a zdôraznila, že o psychológov 

bude veľký záujem aj v rámci iných projektov.  

Viktor Križo (zástupca OS)  skonštatoval, že zámer NP je merateľnejší, ale vzhľadom na identifikované 

problémy (psychického charakteru, duševné zdravie, zdravotníckych problémov, problémové vzťahy 

v rodine, výchovné problémy) absentuje zmienka o ostatných rezortoch, kde vníma prelínanie hlavne 

s rezortom zdravotníctva a školstva a doplnil, že aktivity by mali byť zamerané na prepojenie s inými 

projektami. V zámere nie je zmienka o rodinných súdoch, ktoré sú veľmi dôležité pre spoluprácu s 

rodinnými poradňami, absentuje výchovné poradenstvo, právne poradenstvo alebo rodinné 

poradenstvo. Hovoril, že psychológovia chýbajú na školách a počet 132 psychológov pre poradne 

vníma skepticky. Očakával, že národný projekt sa nebude zameriavať na bohatých, ale na rizikovejšie 

skupiny. Taktiež chýba prepojenie štandardov, ktoré robil VÚDPaP so štandardmi MPSVR SR. 

Schválenie projektu považuje za dôležité, ale bolo by potrebné ešte dopracovanie.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR)  zareagoval, že v úvode bolo dohodnuté vytvorenie pracovnej skupiny, 

ktorej cieľom bude prepájanie projektov, ktoré realizujú jednotlivé sektory a ktoré sa prelínajú 

tematicky aj v cieľovej skupine. Zdôraznil, že cieľom prezentovaného projektu je postupne zaviesť 

poradenstvo do lokalít. Zhodnotil, že úlohou komisie bude iniciovať a zadávať úlohy a potom overiť, či 

to prepájanie v praxi funguje. Vyjadril súhlas, že sa textovo môže v zámere dopracovať pasáž týkajúca 

sa prepájania projektov.   

Ivana Mrázková (MPSVR SR) upresnila, že primárnou cieľovou skupinou projektu nie je dieťa ako také. 

Spolupráca je nastavená na všetkých troch úrovniach, na úrovni projektu je nastavené riadenie cez 
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koordinačný výbor, ktorý pracuje mimoriadne pravidelne a sú tam zástupcovia všetkých rezortov. Čo 

sa týka štandardov uviedla, že súčasťou je pozícia osvetový pracovník – je to vyslovene určený človek, 

ktorý je na regionálnej úrovni.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) doplnil, že na osvetového pracovníka bola požiadavka od začiatku. 

Skonštatoval, že pracovná pozícia osvetového pracovníka bude v zámere NP dopísaná, tak , aby to bolo 

v projekte evidentné.  

Iva Kleinová (VAIA) zdôraznila potrebu hľadať spôsob, ako pokračovať v projektoch po ich skončení 

a spýtala sa, kto bude tým aktérom, ktorý navrhne medzirezortnú koncepciu, aby bola podpora zo 

štátneho rozpočtu.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) odpovedal, že bolo zriadené špecializované pracovisko na MPSVR SR 

a z pohľadu iných projektov má spoluprácu medzi nimi iniciovať pracovná skupina. Garanciu si bude 

musieť zobrať niektorí zo zapojených rezortov, téma bola predmetom diskusií a pokračovať sa bude pri 

kreovaní pracovnej skupiny.   

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 27 prítomných členov: ZA: 26 členov, Proti: 0 člen, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Návrh zámer NP „Rodinné poradne 2 rozvoj poskytovania poradensko – 

psychologických služieb“ bol schválený. 

 

3.8   „Bezplatné poradenské činnosti v oblasti riadenia dlhov“  

Barbora Vávrová (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority Aktívne začlenenie a dostupné služby. Cieľom NP bude 

zabezpečiť dostupnosť odborných služieb pre osoby ohrozené chudobou alebo sociálnym vylúčením 

a to poskytovaním bezplatných poradenských činností v oblasti riadenia dlhov. Cielené individuálne 

odborné poradenstvo prispeje k pomoci jednotlivcovi zbaviť sa dlhov, zmeniť jeho celkové postoje, 

správanie a úroveň jeho individuálnej finančnej gramotnosti, rozpočtovej zodpovednosti tak, aby 

opakovaniu nadmerného zadlženia aktívne predchádzal. Odborné poradenstvo sa skladá z troch 

prvkov: psychologického, právneho a ekonomického poradenstva. Poskytované bude s proklientským 

prístupom ku klientovi tak, aby bola každému poskytnutá nová šanca a to bez ohľadu na jeho súčasné 

ťažkosti.  

Diskusia 

Iva Kleinová (VAIA) zaujímala sa o finančný dopad a o merania v rámci projektu v porovnaní 

s predchádzajúcim projektom v oblasti riadenia dlhov.    

Štefan Šúlek (ÚPSVR) odpovedal, že prípady sú veľmi individuálne, pri každom klientovi sa skúmajú 

majetkové pomery,  vlastníctvo nehnuteľnosti, hnuteľných vecí, zmluvy, aké má dlhy a pracuje sa s ním 

určité obdobie, kým je ho potrebné viesť, potom sa eviduje stav dlhov, keď klient z poradne odchádza. 

Povedal, že zatiaľ analýza nie je, spoluprácu podpísalo 11 600 a uzavretých ukončených klientov je 

okolo 4000, ostatné číselné údaje sa dávajú dokopy. Uviedol, že ako príklad dobrej praxe boli 

hodnotení v rámci EÚ, dokonca sa prijíma smernica EÚ, kde je stanovené, že každý štát EÚ musí 

poskytovať poradenské činnosti v oblasti riadenia dlhu a smernica bude musieť byť implementovaná 

aj do právneho poriadku SR. Čo sa týka analýzy sociálnej investície uviedol, že je potrebné zozbierať 
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veľké množstvo dát, majú prisľúbený software, ktorý funguje v rámci EÚ a po nahratí všetkých dát 

dokáže vypočítať sociálnu investíciu.   

Marek Radvanský (SAV) zhodnotil, že toto je jednoznačne typ projektu, ktorý má byť financovaný zo 

štátneho rozpočtu a dodal, že automaticky po zavedení systému sa malo rozhodnúť o  pokračovaní zo 

štátnych prostriedkov.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) povedal, že počet osôb s finančnými problémami v dôsledku kríz 

enormne stúpol a pri programovaní Programu Slovensko sa po debate s partnermi vyhodnotila táto 

téma ako regulérna na ďalšiu podporu prostredníctvom zdrojov EÚ, čo  neznižuje úlohu štátu, aby 

hľadal trvalé riešenie. 

Barbora Vávrová (MPSVR SR) skonštatovala, že poslednú poradňu otvárali v októbri 2022 

a momentálne nie sú ešte úplne vyhodnotené prínosy. Nakoľko nie je ešte dostatok skúseností, 

považuje za vhodné, aby aspoň ďalšie štyri roky boli poradne podporované z EÚ zdrojov. Cieľom je aby 

sa bezplatné dlhové poradenstvo dostalo do kompetencie ÚPSVR SR a poskytovanie bezplatného 

dlhového poradenstva a metodika by mohli byť výstupom. Doplnila, že zatiaľ nemajú spätnú väzbu 

z terénu, nakoľko predchádzajúci projekt sa ešte len bude evaluovať. 

Viliam Michalovič (MPSVR SR) potvrdil, že evaluácia pre potreby uzavretia OP ĽZ zatiaľ nie je a dodal, 

že sa tomu určite budú venovať.  

Zuzana Poláčková (zástupca OS) povedala, že realizovala niekoľko veľkých terénnych výskumov a 

spätná väzba z terénu zo strany viacerých aktérov, či už terénnych sociálnych pracovníkov, samospráv, 

komunitných centier je viac ako pozitívna. Navštívila aj viaceré poradne a je presvedčená o tom, že je 

to kvalitná služba a má veľký význam pre pokračovanie.   

Barbora Vávrová (MPSVR SR) poďakovala za pozitívnu spätnú väzbu a dodala, že ešte nie je nastavené 

ideálne fungovanie, ale snažia sa o prepájanie s TSP, s rodinnými poradňami a tiež spolupráca 

projektových manažérov, ktorí sú navrchu jednotlivých projektov je nevyhnutná.  

Braňo Jelenčík (SAMP) spýtal sa, prečo bol odsunutý zámer NP Spoločne za detstvo bez násilia 

v ktorom sa požadovali vyhodnocovacie kritériá, keď obdobne ako v tomto zámere NP sú prípady a ich 

riešenie individuálne. Vysvetlenia k obom zámerom považuje za postačujúce.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) upresnil, že zámer NP Spoločne za detstvo bez násilia nebol odmietnutý, 

ale potrebuje určité úpravy a po dopracovaní bude predložený na schválenie. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 27 prítomných členov: ZA: 26 členov, Proti: 0 člen, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Návrh zámeru NP „Bezplatné poradenské činnosti v oblasti riadenia dlhov“ bol 

schválený. 

 

3.9  „Poskytovanie finančných príspevkov integračným podnikom“ 

Ingrid Ujváriová (MPSVR SR) ) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority Adaptabilný a prístupný trh práce. Cieľom projektu bude 

zlepšenie životnej situácie znevýhodnených a zraniteľných osôb a podpora pri ich umiestňovaní na trhu 

práce prostredníctvom poskytovania finančných príspevkov integračným podnikom.  
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Diskusia 

Lukáš Pachta (zástupca EK) uviedol, že rozvoj sociálnej ekonomiky je jednou z priorít EK a zámer NP 

hodnotia pozitívne. Poukázal na potrebu konkrétnejšieho záväzku zo strany zamestnávateľa viac 

pracovať s individuálnymi potrebami jednotlivých zamestnancov, aby bola zaručená dlhodobá 

integrácia na trhu práce. Tento záväzok by mohol byť upravený v dohode medzi UPSVR SR a daným 

podnikom.    

Ingrid Ujváriová (MPSVR SR) odpovedala, že odbor sociálnej ekonomiky priznáva štatút 

registrovaného sociálneho podniku a jednou z podmienok udelenia je predloženie podnikateľského 

plánu, kde je zadefinované s akým typom znevýhodnenia bude pracovať, aké pracovné podmienky 

vytvorí pre budúcich zamestnancov, ďalej musí spĺňať podmienku dôveryhodnosti počas celej doby 

realizácie. Dodala, že týmto spôsobom majú prehľad o podmienkach, ktoré zamestnávateľ vytvára pre 

lepšie začlenenie sa do pracovného života.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR)  dodal, že odbor sociálnej ekonomiky registruje sociálne podniky, pozná 

daný podnikateľský plán a tým ho priebežne monitoruje, mala by tam byť určitá záruka, ale myslí si,  že 

možnosť záväzku je preskúmateľný  aj prostredníctvom zmluvy cez UPSVR SR.  

Kristína Baloghová (MIRRI) požiadala o úpravu intenzity pomoci pre viac rozvinutý región na 40 % na 

stratégie financovania a výšku vlastných zdrojov potom upraviť na 0 % keďže žiadateľom je UPSVR SR.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) odpovedal, že formálna úprava bude vykonaná.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 27 prítomných členov: ZA: 27 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 

členov.  

Výsledok hlasovania: Návrh zámeru NP „Poskytovanie finančných príspevkov integračným podnikom“ 

bol schválený.  

 

3.10   „Inštitút sociálnej ekonomiky II.“ 

Ingrid Ujváriová (MPSVR SR) ) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority Adaptabilný a prístupný trh práce. Cieľom NP bude 

zabezpečenie poskytovanie odborných, informačných a konzultačných činností na podporu sociálneho 

podnikania v kontexte zákona č. 112/2018 o sociálnej ekonomike a sociálnych podnikov Z. z. 

prostredníctvom Inštitútu sociálnej ekonomiky, Regionálnych centier sociálnej ekonomiky a Centra 

znalostí.  

Diskusia 

Viliam Michalovič (MPSVR SR) informoval, že k zámeru prebehli partnerské debaty, na ktorých sa 

dohodlo na čo presne sa má Inštitút SE zamerať v ďalšom období. Projekt sa stal súčasťou strategického 

prístupu Slovenska k problematike podpory sociálnej ekonomiky a tiež súčasťou akčného plánu na 

nasledujúce obdobie.  

Zuzana Poláčková (zástupca OS) poďakovala za zapracovanie pripomienok, hlavne pripomienky 

ohľadom zapojenia partnerov. Navrhla  širšiu/detailnejšiu prezentáciu zámerov NP s cieľom zlepšiť 

systém schvaľovania. V súvislosti s NP poukázala na riziko personálnych kapacít, či v SR existuje 

dostatočný počet personálnych kapacít, taktiež upozornila na potrebu monitorovať čerpanie projektu 



14 
 

vzhľadom na výšku alokácie. Z opisu projektu nie je celkom jasné, ako bude zabezpečená udržateľnosť. 

Dodala, že vzhľadom na konflikt záujmov sa zdrží hlasovania. 

Viliam Michalovič (MPSVR SR ) reagoval, že všetky projekty v oblasti sociálnej ekonomiky budú mať 

špecifický režim monitorovania, pretože patria medzi strategické projekty, to znamená že budú 

monitorované až na úroveň monitorovacieho výboru Programu Slovensko. K udržateľnosti sa vyjadril, 

že sa týka celého sektora sociálnej ekonomiky, po skončení programového obdobia sa očakáva 

finančná podpora zo štátneho rozpočtu, nakoľko sa jedná  o strategicky významné projekty.  

Lukáš Pachta (EK) uviedol, že  sociálna ekonomika je absolútna priorita EK a zdôraznil, že projekt je  

v súlade s návrhom odporúčaní Rady o rozvoji rámcových podmienok sociálnej ekonomiky. 

Skonštatoval, že EK neformálne konzultovala projekt s niektorými zúčastnenými stranami na SR 

a v rámci spätnej väzby bolo poukázané na predimenzovanosť personálnych kapacít, nakoľko pilotný 

projekt nebol úplne úspešný zo strany Implementačnej agentúry. Spýtal sa, či navýšenie personálnych 

kapacít v rámci tohto projektu je oprávnené.   

Viliam Michalovič (MPSVR SR) reagoval, že SO si je vedomý námietok zo strany partnerov, konali sa 

pracovné stretnutia v dôsledku ktorých bol znížený rozpočet projektu a personálne kapacity boli 

upravené smerom nadol. Dodal, že pri schvaľovaní akčného plánu boli zúčastnení partneri/zástupcovia 

asociácii  a súhlasili s nastavením projektu. 

Denisa Nincová (Združenie SK8) spýtala sa, či budú v tejto oblasti vyhlásené dopytové výzvy a čo bude 

ich cieľom. 

Ingrid Ujváriová (MPSVR SR) odpovedala, že v rámci Akčného plánu pre rozvoj sociálnej ekonomiky je 

plánované vyhlásenie dopytových výziev, ich presný obsah nie je zatiaľ vykreovaný. Je potrebné 

vyriešiť, aby nedochádzalo k duplicite, čo sa týka činnosti regionálnych centier alebo celkového NP 

Inštitút sociálnej ekonomiky II.  

Kristína Baloghová (MIRRI) požiadala o úpravu v rozpočte, ktorý bol prílohou zámeru, aby výška 

oprávnených výdavkov za EÚ zdroje menej rozvinutý región, bola intenzita pomoci maximálne 85 %.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) skonštatoval, že projekt bude formálne upravený. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 27 prítomných členov. ZA: 24 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 3 

členov.  

Výsledok hlasovania: Návrh zámeru NP „Inštitút sociálnej ekonomiky II.“ bol schválený.  

 

4. Informácia o príprave budúcich výzvach v rámci cieľa politiky 4  

 

Michal Klučiarovský (MPSVR SR) odprezentoval dve pripravované dopytovo orientované výzvy. Prvou 

výzvou bude Zavádzanie housing-led prístupov so sprievodnými opatreniami na zabezpečenie 

dostupného bývania, výzva je pokračovateľom existujúceho, fungujúceho a úspešného dopytového 

projektu Housing first. Druhou výzvou bude Podpora aktívneho začlenenia osôb v krízovej situácií 

v regiónoch dotknutých energetickou transformáciou. Výzva reflektuje na končiaci projekt, ktorý 

podporoval zamestnateľnosť osôb v regióne Horná Nitra. 

Jana Žišková (zástupca OS) spýtala sa, kedy sa predpokladá spustenie výzvy, ktorá má byť 

pokračovaním Housing first.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) reagoval, že výzva je vo vysokom štádiu rozpracovanosti. 



15 
 

Dagmar Augustinská (MŠVVŠ SR) informovala, že v rámci schváleného zámeru NP Podpora 

pomáhajúcich profesií 3 bola vyhlásená výzva a schválená žiadosť o NFP s tým, že projekt a podpora 

asistentov a inkluzívnych tímov v školách funguje od 1.9.2023 tak, ako to bolo plánované. Pri zámere 

NP Systémová podpora duševného zdravia a prevencie detí, žiakov a študentov cez systém 

poradenstva a prevencie a zámere NP Podpora centier excelentnosti v OVP, ktoré boli schvaľované na 

komisii sú návrhy výziev vo finálnom štádiu. Na ďalšom zasadnutí komisie budú predkladať zámery NP 

v rámci stredného školstva v prešovskom a v banskobystrickom samosprávnom kraji. Okrúhle stoly sú 

plánované k  témam ako problematika desegregácie, problematika predčasného ukončovania školskej 

dochádzky a k výzve pre poradenské zariadenia. 

Viktor Križo (zástupca OS) apeloval na vyhlásenie výzvy týkajúcej sa poradenského systému. 

Skonštatoval, že štandardy sú schválené a dopytovo-orientovaná výzva by mala zabezpečiť nástroje, 

prostriedky na ich uplatnenie.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) poďakoval za pripomienku. 

 

5. Rôzne a záver 

 Viliam Michalovič (MPSVR SR) informoval o vysporiadaní sa SO MPSVR SR s potenciálnym konfliktom 

záujmov pána Borisa Slobodu, ktorý bol v predchádzajúcom období generálnym riaditeľom sekcie 

fondov a následne vystupoval ako štatutárny zástupca prijímateľa Aliancie sektorový rád. Uviedol, že 

SO MPSVR SR podrobne preskúmal potenciálny konflikt záujmov a skonštatoval, že na úrovni 

ministerstva v čase pôsobenia B. Slobodu ako generálneho riaditeľa žiadny konflikt nemohol vzniknúť. 

O preskúmaní existuje záznam a oficiálne bude informovaný aj RO MIRRI SR a MF SR, ako orgán auditu, 

ktorý na potenciálny konflikt záujmov poukázal. SO MPSVR SR bol informovaný zo strany prijímateľa 

o prijatom riešení na základe ktorého B. Sloboda nebude vystupovať ako štatutárny zástupca ASR 

s cieľom eliminovať akékoľvek pochybnosti. Na národnej úrovni budú prebiehať ďalšie debaty 

s relevantnými partnermi, pretože otázkou zostáva dokedy takýto konflikt záujmov existuje. 

Andrej Lasz (APZD) doplnil, aby Aliancia sektorových rád vyvrátila akúkoľvek pochybnosť, došlo 

k odvolaniu Borisa Slobodu z pozície Správnej rady a na návrh ministerky PSVR SR bola vymenovaná 

nová generálna riaditeľka, ktorá nie je v žiadnom konflikte záujmov.  

Lukáš Pachta (zástupca EK) zaujímal sa o plány do budúcna z hľadiska NP a DOP výziev týkajúcich sa 

oblasti zosúlaďovania rodinného a pracovného života vrátane starostlivosti o deti.  Doplnil, že je to 

jedna z oblastí Programu Slovensko, na ktorej EK trvala, aby bola táto téma uprednostnená, pretože 

SR a ČR sa nachádzajú v červených číslach.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) odpovedal, že v tejto problematike prebiehali debaty na národnej 

úrovni o ustanovení strategického rámca, plánujú sa ďalšie opatrenia, dlhodobo sa diskutuje o 

kompetencii, ktorá by mala prejsť na rezort školstva. Doplnil, že na nasledujúcom zasadnutí budú 

členovia informovaní o plánovanom vyhlásení výziev.  

Viktor Križo (zástupca OS)  upozornil na potrebu naďalej vytvárať a podporovať projekty zamerané na 

podporu integrácie detí cudzincov.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) odpovedal, že prebehla komunikácia na úrovni ministrov MPSVR SR 

a MŠVVŠ SR o potrebe ďalšieho riešenia integrácie cudzincov. Skonštatoval, že SO považuje za  
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nevyhnuté pokračovať v aktivitách. Plánované sú prípravné stretnutia k nastaveniu opatrení 

a následne bude doplnení harmonogram výziev o výzvy zamerané na integráciu cudzincov.  

Iva Kleinová (VAIA) uviedla, že pre pána premiéra spracúvajú jednu z Bielych kníh ohľadne talentu, 

téma integrácie vysokokvalifikovaných cudzincov je jednou z kapitol, preto by sa tiež zapojili do 

plánovaných stretnutí. Spýtala sa na monitorovanie projektov, či by sa nemohli zasadnutia 

uskutočňovať tematicky.  

Viliam Michalovič (MPSVR SR) odpovedal, že podpora vysokokvalifikovaných cudzincov je predmetom 

podpory z POO. Návrh p. Kleinovej zhodnotil ako prínosný. Zároveň poďakoval členom za aktívnu účasť 

a konštruktívnu diskusiu.  

Lukáš Pachta (zástupca EK) tiež poďakoval za prínosnú diskusiu a ocenil úsilie SO MPSVR SR. 

 

 

Meno  Dátum Podpis 

Michal Klučiarovský Tajomník 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

16.10.2023 v.r 

Viktor Križo Overovateľ zápisnice z 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

16.10.2023 v.r. 

Viliam Michalovič Predseda 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

17.10.2023 v.r 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



17 
 

Zoznam použitých skratiek: 

ASR  Aliancia sektorových rád 

NP/DOP národný projekt/dopytovo-orientovaná výzva 

ODPN  ochrana detí pred násilím 

OP ĽZ  operačný program Ľudské zdroje 

OVP a VD odborné vzdelávanie a príprava a vzdelávanie dospelých 

OS  občianska spoločnosť 

POO  Plán obnovy a odolnosti SR 

RO/SO  riadiaci orgán/sprostredkovateľský orgán 

ŠC  špecifický cieľ 

VÚC  vyšší územný celok 

VÚDPaP Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie 

 


